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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы: «Стратегии внешней политики России и Китая в Центральной Азии в конце XX – начале XXI века». Данная работа посвящена исследованию как внутриполитических, так и внешнеполитических отношений ЦА с государствами КНР и РФ в исследуемый период. Цель данной работы – на основе изучения научных материалов и исследований проанализировать реалии и перспективные планы развития внешних связей России и Китая в Центральной Азии в период с конца XX до начала XXI века. Для выполнения цели были поставлены следующие задачи: 1) изучить геополитическое положение Центральной Азии (далее ЦА), отразить главные преимущества и недостатки региона; 2) рассмотреть внешнеполитические направления деятельности России и Китая в ЦА; 3) исследовать организации сотрудничества в контексте новых факторов геополитического сотрудничества; 4) проанализировать проблемы и перспективы сотрудничества России, Китая и стран Центральной Азии. Методологическая основа работы построена на двух основных подходах: 1) научно-объективный подход (позволил сформировать системное представление о российской и китайской политико-экономической линии в Центрально-Азиатском регионе); 2) системный анализ (помог при выявлении факторов усиления позиции Китая на постсоветском пространстве Центральной Азии, а также при анализе выстраивания отношений странами региона). 3) хронологический подход (позволил проследить ход формирования и становления изучаемых явлений и процессов, познать тенденции и закономерности их развития). В результате исследования были выявлены этапы становления ЦА, развитие внешнеполитических отношений, а также проблемы и перспективы сотрудничества.
        

        
          The subject of the graduate qualification work is "Foreign Policy Strategies of Russia and China in Central Asia at the end of the 20th – the beginning of the 21st century". This work is devoted to the study of both domestic and foreign policy relations of Central Asia with the states of the PRC and the Russian Federation during the period under study. The purpose of this work is to analyze the realities and long-term plans for the development of external relations between Russia and China in Central Asia in the period from the end of the 20th to the beginning of the 21st century based on the study of scientific materials and research. To achieve the goal, the following tasks were set: 1) study the geopolitical position of Central Asia (hereinafter referred to as CA), reflect the main advantages and disadvantages of the region; 2) consider the foreign policy directions of the activities of Russia and China in Central Asia; 3) explore cooperation organizations in the context of new factors of geopolitical cooperation; 4) analyze the problems and prospects for cooperation between Russia, China and the countries of Central Asia. The methodological basis of the work is based on two main approaches: 1) a scientific-objective approach (allowed to form a systematic understanding of the Russian and Chinese political and economic line in the Central Asian region); 2) systemic analysis (it helped in identifying the factors of strengthening China's position in the post-Soviet space of Central Asia, as well as in the analysis of building relations between the countries of the region). 3) chronological approach (allowed to trace the course of formation and formation of the studied phenomena and processes, to know the trends and patterns of their development). As a result of the study, the stages of the formation of Central Asia, the development of foreign policy relations, as well as problems and prospects for cooperation were identified.
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